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Strategia Energetica Nationala va fi pusa în dezbatere publica în 2 saptamâni si

adoptata prin HG pâna la final de iunie (ministru)

Strategia Energetica Nationala va fi pusa în dezbatere publica  în doua saptamâni, urmând sa fie aprobata

prin Hotarâre de Guvern pâna  la finalul lunii iunie, a anuntat, luni, ministrul Energiei, Sebastian  Burduja,

la un eveniment de specialitate.

"Energia înseamna competitivitate economica, înseamna si calitatea  vietii pentru români, înseamna cam tot - si

este un minister strategic.  Când am preluat mandatul, acum 10 luni, am facut o recapitulare a  principalelor

situatii-provocari, de la planul strategic pâna la planul  investitional si implementarea acestor proiecte. Pe palierul

strategic,  România nu are de foarte multi ani o strategie energetica. S-au încercat  multe variante, mai mereu s-au

blocat în instanta, în avizare  interministeriala, dar sigur ca avem Planul National Integrat Energie  Schimbari

Climatice (PNIESC). Şi asta în sine a fost o dezbatere. Mai e  nevoie de o strategie nationala, daca România tot are

acest instrument  al PNIESC-ului, asa cum ne cere Comisia Europeana? Discutând cu foarte  multi experti,

concluzia mea a fost ca da, avem nevoie de o Strategie  Energetica Nationala, iar planul integrat sa fie corelat cu

aceasta  strategie energetica - si am creat, la scurt timp dupa ce am preluat  mandatul, un instrument în premiera

care se numeste Consiliul Onorific",  a afirmat Burduja, la conferinta Energy road - Energie la tine acasa -  Editia a

VI-a.

Potrivit acestuia, strategia energetica în forma actuala a fost generata  în Ministerul Energiei, trecuta prin opiniile

specialistilor din  Consiliul onorific si urmeaza sa fie pusa în dezbatere publica si sa  intre în avizare

interministeriala în termen de "probabil doua  saptamâni".

"În doua saptamâni, asteptati-va sa putem dezbate într-un format si mai  larg aceasta Strategie Energetica

Nationala si, pâna la mijlocul lunii  iunie, cel mai târziu la final de iunie sa o putem vedea adoptata. Ea se  adopta

prin Hotarâre de Guvern", a adaugat el.

În ceea ce priveste Strategia Energetica Nationala, Burduja a precizat  ca optiunile au fost: sa se mearga "ca

înainte, cu un document  exhaustiv, cu lista de proiecte, ceea ce implica aviz de mediu si toate  procedurile care

anterior au întârziat sau au blocat lucrurile" sau sa  adopte o strategie de tip concept "încolo se duce lumea, acolo

vrem sa  se duca tara".

"Am mers pe varianta a doua, pentru ca aprobarile în sine sunt mult mai  facile si pentru ca la finalul lunii iunie

trebuie sa avem si o forma  finala închegata a noului PNIESC, iar ordinea logica stabilita si în  reglementarile

europene este sa ai mai întâi o strategie, dupa care sa  vii cu Planul National Integrat Energie Schimbari Climatice.

(...)", a  mai spus ministrul.
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